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§ 1. Sammanträdet öppnas 

Ordföranden öppnade sammanträdet och hälsade alla välkomna. 



 

 

 

 Protokoll 

] 

Sida 2 (3) 
 

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

 

§2. Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§3. Val av protokolljusterare 

Elisabeth Aguado utsågs att tillsammans med ordföranden justera 

dagens protokoll. 

 

§4. Föregående protokoll 

Förvaltningen har inte fått återkoppling från föredragande 

tjänsteman från parkmiljöavdelningen. Protokollet läggs till 

handlingarna. 

 

§5. Stadsdelsförvaltningens pågående ärenden 

Jan Rönnberg informerar om rapporten ”underlag för budget 2018 

med inriktning 2019 och 2020”, den så kallade treåringen, som 

förvaltningen nyss har skrivit klart och som ska upp på nämnden. 

Rådet har fått rapporten och Elisabeth önskar återkoppling gällande 

vad som konkret görs för gruppen som beskrivs under rubriken 

individ- och familjeomsorg inkl. socialpsykiatri där förvaltningens 

redogör för att det inom socialpsykiatrin förväntas en ökning av 

personer med behov av stöd, framförallt av yngre personer i åldern 

18-35. Elisabeth undrar vad som konkret görs för denna grupp idag 

och önskar återkoppling om detta från enhetschef.  

 

§6. Övriga frågor 

Rådet önskar tid för att träffa Presidiet och framför att önskemålet 

är att tiderna med Presidiet och nämnden ska bestämmas i början av 

året. Förvaltningen tar med frågan till nämndsekreteraren.  

 

Gällande ärendet Kommissionen för ett hållbart Stockholm – 

lägesrapport av hållbarhetskommissionens arbete vill Elisabeth 

lyfta att om alla får sina behov tillgodosedda så ökar den sociala 

hållbarheten.  

 

Elisabeth berättar att arbetsförmedlingen kan besluta om 

ekonomiskt stöd till ett personligt biträde om en person med 

funktionsnedsättning kan få ett arbete. Biträdet ska stödja personen i 

arbetet. Elisabeth undrar om det är möjligt att införa detta på 

förvaltningen. Förvaltningens svar är att arbetsförmedlingen har ett 

eget uppdrag och att det som Elisabeth informerar om är inget som 

kommit till förvaltningens kännedom, om denna möjlighet finns bör 

det åligga arbetsförmedlingen att informera om detta. Förvaltningen 

undersöker med AR-teamet som är de främst har kontakt med 

arbetsförmedlingen.  
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Anne och Anders berättar om att de den 10 mars träffade 

ordföranden, vice ordföranden och sekreterare från stadens övriga 

råd funktionshindersråd. Syftet med mötet var bland annat att 

stadens nya funktionshindersombudsman, Pia Enhage, presenterade 

sig och berättade om strategiska saker som är på gång samt att få 

lyssna på hur andra råd arbetar. Södermalms råd och Farstas råd 

berättade om sitt arbete med nämnd och förvaltning i sina 

respektive områden.  

 

Anders visar en broschyr ”Frångänglighet” som 

Brandskyddsmyndigheten har gett ut och som informerar om hur 

människor med funktionsnedsättning ska kunna ta sig ut om det 

börjar brinna. Anne rekvirerar broschyren.  

 

Besök av Marianne Wickman, socialtjänstens anhörigkonsulent. 

Anhörigkonsulenten erbjuder hjälp stöd till den som bor inom 

Östermalms stadsdelsnämnds område och hjälper en närstående 

som är under 65 år inom områdena fysisk och psykisk 

funktionsnedsättning och missbruk. Rätten till stöd kom som lag år 

2009 och ett av syftena med lagen är att det blir en samhällsvinst 

om de anhöriga inte behöver sjukskriva sig. Utöver Marianne finns 

en anhörigkonsulent inom äldreomsorgen som stödjer anhöriga till 

äldre över 65 år. Stödet från anhörigkonsulenten är kostnadsfritt och 

ingen registrering eller journalanteckningar görs. 

Anhörigkonsulenten har tystnadsplikt. Marianne berättar att hon 

träffar anhöriga en till fem gånger. Främst handlar det om att 

hänvisa de anhöriga till rätt intresseföreningar samt informerar om 

studiecirklar eller grupper som de anhöriga kan delta i och träffa 

andra som är i samma situation. Flest grupper finns för de som är 

anhöriga till personer med psykisk ohälsa. Ärendena kan se olika ut 

men gemensamt är att det är tungt att ha en anhörig som är sjuk. 

Kvinnor som söker stöd gör det främst för att de är anhöriga till 

barn, männen som söker är oftast anhörig till syskon. Första veckan 

i oktober arrangerar staden en anhörigvecka med föreläsningar och 

tillfälle för de anhörige att träffas.  

 

 

§7. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum 27 april, då ska en 

tillgänglighetsvandring göras i förvaltningens lokaler på Karlavägen 

104.  

 


